
XXXII.  évfolyam  1. szám 2024.  január Ára:  200 Ft MEGJELENIK  HAVONTA

Közös adventi gyertyagyújtásra várt minden ibrányit a 
városvezetés december 3-án, vasárnap estére.

Az előző évekhez képest még többen gyülekeztek a 
helyi református gimnázium előtt, ahol Trencsényi Imre 
polgármester köszöntötte a jelenlevőket, majd jöhetett 
a pásztorok vezette betlehemes séta, amelynek első 
megállója a helyi idősek otthona volt. Az intézmény 
lakói és munkatársai egy szeretetvendégséggel hálálták 
meg a kántálást, majd folytatódott a séta a Hősök terére, 
a Millecentenáriumi Emlékparkban felállított városi 
betlehemhez.

Vass László nagytiszteletű úr köszöntőjét követően Szász 
Lászlóné Erzsike néni szavalatát, a református iskola 
gyermekkarának zenei kísérettel előadott műsorát, és 
végül Mercz Sándor nagytiszteletű úr ünnepi gondolatait 
hallgathatta meg a közönség. Tarjányi Réka csodaszép 
éneke közben meggyújtották az adventi koszorú első 
gyertyáját, majd egy szerény vendéglátással zárult az 
ünnepi együttlét.

Puskás Gyula

ADVENT 2023

Impulzív ember vagyok. Szeretek 
utazni, ugyanakkor hazatérni is szeretek. 
Csodálatos helyek vannak a világban és 
kis hazánkban is. Ma már sokkal jobban 
szeretek Magyarországon utazgatni.

8-9. oldal

IBRÁNYIAK A NAGYVILÁGBAN
Az igencsak jóleső év végi pihenést egyik 
pillanatról a másikra felváltotta a munka. 
Az önkormányzatunk életében 2024 első 
hónapja a tavalyi egész esztendőhöz 
hasonlóan igen mozgalmasan telt.

4-5. oldal

ÚJÉVI KÖSZÖNTŐ

Kövessen minket,
és értesüljön a friss hírekről a Facebookon is:

facebook.com/4484ibrany
Mobiltelefonja segítségével olvassa be a QR kódot és csatlakozzon a facebook oldalunkhoz a legfrissebb ibrányi hírekért!



Az Ibrányi Hírlapban az

olvasók által küldött írások nem 

feltétlenül tükrözik a

szerkesztőség véleményét.
Az ezekben leírtakért a

szerkesztőség soha,
semmiféle felelősséget nem vállal!

Kéziratokat nem őrzünk meg és 
nem küldünk vissza!

BEMUTATKOZOM

Majd öt esztendővel ezelőtt azt 
merészeltem leírni az Ibrányi Hírlapban, 
hogy sokat harcoltak a történelem 
folyamán a demokrácia hívei és egykori 
elismert alakjai azért, hogy jelen 
korok megélőinek már egy bevett és 
természetes dolog legyen választani 
valami vagy valakik között. 2024. június 
9-én újfent polgármestert és képviselő-
testületi tagokat (meg persze Európai 

Parlamenti képviselőket) választ a város lakossága.

Az Ibrányi Hírlap szerkesztősége, az elmúlt önkormányzati 
választások hagyományaihoz híven újra lehetőséget kíván 
biztosítani minden, a Helyi Választási Bizottság által 
jogerősen nyilvántartásba vett képviselő- és polgármester 
jelölt számára, jelölő szervezettől függetlenül, egy rövid, 
fényképes bemutatkozásra.

Tisztelettel kérünk minden majdani képviselő jelöltet, hogy 
aki élni kíván ezzel a lehetőséggel, április 20-ig CSAK ÉS 
KIZÁRÓLAG WORD FORMÁTUMBAN, 900 karakternyi 
terjedelemben, adathordozón vagy e-mail-ben jutassák 
el a városi könyvtárba vagy a hirlapszerkesztoseg@gmail.
com e-mail címre a közöltetni kívánt bemutatkozást.

A polgármester-jelöltek számára is egyenlő feltételeket 
kívánunk biztosítani. Programjukat, elképzeléseiket 
maximum 5500 karakterben összefoglalva, egy fényképpel, 
támogató szervezet logójával ellátva (ez gyakorlatilag egy 
teljes oldal a hírlapban), a fentebb már említett kritériumok 
figyelembevételével jutassák el szerkesztőségünkhöz.

A bemutatkozások és programok egységesen az április 
végén - május elején megjelenő Ibrányi Hírlapban lesznek 
olvashatóak.

A vitákat, félreértéseket elkerülendően a későn érkező 
anyagokat, valamint a nem a fentebb jelölt formátumban 
érkező bemutatkozásokat nem fogjuk megjelentetni. A 
beérkező anyagok változtatás nélkül lesznek a hírlapban 
leközölve!

Tisztelt jelöltek! Használják ki a felajánlott lehetőséget, 
hogy településünk választópolgárai minél tájékozottabban 
élhessenek állampolgári jogukkal. És tisztelt 
választópolgárok! Önöket pedig arra bíztatom, minél 
többen fejezzék ki június 9-én választói akaratukat.

Puskás Gyula
felelős szerkesztő
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SZAKMAI ELISMERÉS

December 13-án Radomszki Lászlóné helyettes államtitkár 
asszony meghívására bemutatkozási lehetőséget kapott városunk 
önkormányzata képviseletében Trencsényi Imre polgármester 
és Gerákné Petri Zsuzsanna a Varázssziget Gyerekház 
intézményvezetője a Belügyminisztérium Márványaulájában 
megrendezett Biztos Kezdet Gyerekházak Országos Találkozóján.

ÚJÉVI KÖSZÖNTŐ

Tisztelt Ibrányiak! Az új év első 
napjaiban szeretnék mindannyiuknak 
boldog és sikerekben gazdag 
esztendőt kívánni. Az elmúlt évek 
nem voltak könnyűek számunkra. A 
hazánkat érintő nehézségek, legyen 
az háború, járvány vagy gazdasági 
problémák, mindannyiunkat próbára 
tettek.

Most azonban egy új év küszöbén 
állunk, és ez az év lehetőségeket és 
reményt hoz magával.

Az elmúlt időszakban megtapasztalt kihívások megmutatták, 
hogy milyen erős és összetartó közösség vagyunk. Bízunk 
benne, hogy az előttünk álló időszakban együtt tudunk dolgozni 
a városvezetéssel a város fejlődéséért és virágzásáért. Ebben 
az évben két, Ibrány sorsát befolyásoló választás is lesz. 
Legyen ez az év a felépülés és az újrakezdés időszaka, ahol 
közösen építjük jövőnket.

Köszönjük mindenkinek az eddigi erőfeszítéseket, és bízunk 
benne, hogy együtt, Ibrányt erős és virágzó várossá tesszük. 
Boldog új évet kívánok Ibrány minden lakosának!

Üdvözlettel:

Dr. Vinnai Győző
országgyűlési képviselő

50 ESZTENDŐ

Seres Zsigmondot és feleségét köszöntötte családja körében 
december 28-án Trencsényi Imre polgármester és Puskás 
Gyula aljegyző 50. házassági évfordulójuk alkalmából, akik újra 
megerősítették 50 évvel ezelőtt tett fogadalmukat. Isten éltesse 
őket még nagyon sokáig erőben, egészségben!

ILUS NÉNI 90 ÉVES!
Ibrány Város Önkormányzata nevében családja körében 
köszöntötte 90. születésnapja alkalmából Kovács Ilona Lehel utcai 
lakost Trencsényi Imre polgármester és Puskás Gyula aljegyző. 
Ilus néninek, aki évtizedeken keresztül tanította a helyi gimnázium 
diákjait, ezúton is jó egészséget kívánunk!

HÉTKÖZNAPI HŐSEINK

Többszörös véradókat (10x, 20x, 25x és 90x) köszöntöttek 
az Ady utcai Nonprofit Szolgáltatóházban december 15-én 
abból az alkalomból, hogy a közelmúltban volt a Véradók 
Világnapja.

Az önkormányzat nevében Trencsényi Imre polgármester 
köszöntötte azokat az ibrányi személyeket, akik már 
többször is nyújtották karjukat, hogy önzetlenül segítsék 
embertársaikat.

A Magyar Vöröskereszt nevében Dudás Marianna 
véradásszervező koordinátor mondott köszönetet 
a példamutatásért, a nélkülözhetetlen hétköznapi 
hősiességért.

A köszöntők után Trencsényi Imre polgármester, Tóth Tünde 
helyi Vöröskereszt elnök és Dudás Marianna véradásszervező 
koordinátor együtt adták át a díszokleveleket és 
ajándékcsomagokat.

Puskás Gyula
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Tisztelt Ibrányiak!

Kedves Olvasóink! Szeretettel 
köszöntöm Önöket az Ibrányi 
Hírlap 2024. évi első számának 
hasábjain keresztül!

Az igencsak jóleső év végi 
pihenést egyik pillanatról a 
másikra felváltotta a munka. 
Az önkormányzatunk életében 
2024 első hónapja a tavalyi 
egész esztendőhöz hasonlóan 
igen mozgalmasan telt. 

A hagyományokhoz híven 
megemlékeztünk a Don-
kanyarban elesett hős 

katonáinkról és a magyar kultúra napjáról. A képviselő-
testületünk az éves munkaterve szerint kezdte volna meg a 
munkáját, de a hónap közepén már egy rendkívüli ülést kellett 
tartanunk. A Városliget főbejáratánál található parkoló melletti 
telket a tavalyi évben megvásárolta az önkormányzatunk 
a Városliget további bővítése céljából. A 2024. január 12-
én megtartott rendkívüli ülésünkön -a bővítést folytatva - a 
Kovács-féle telek végéből egy 6 méteres sáv vásárlásáról 
döntöttünk, hogy az ott megépülő többfunkciós Ligetház 
megépítéséhez szükséges telek a megfelelő módon álljon 
rendelkezésre.

Nagy reményeket fűzünk ahhoz a pályázathoz, amelyet január 
26-án nyújtottunk be a romániai Kolcs községgel közösen. 
Bízunk benne, hogy sikeres lesz ez a nemzetközi projekt, és 
ennek köszönhetően egy új tűzoltó laktanyát is tudunk majd 
építeni, amelyet a 3821-es főút Zrínyi úttal szomszédos 
szakaszára terveztünk.

Felvidéki testvértelepülésünkre Várhosszúrétre látogattunk 
el abból az apropóból, hogy idén több közös rendezvényt 
tervezünk megvalósítani. Ennek az első állomása április 27-
én, szombaton 15 órától lesz a várhoszúréti templomkerteben.  
Dr. Nagy Ferenc néhai díszpolgárunk édesapjának sírjánál 
arra fogunk emlékezni, hogy 30 évvel ezelőtt kezdődött a két 
település közötti együttműködés kialakulása. 

Online megbeszélést folytattunk a kínai Anshun város 
vezetésével, akik testvértelepülési megállapodás 
megkötésével keresték meg önkormányzatunkat. Városunk 
vezetése nem zárkózott el az együttműködéstől, azonban 
ennek az előkészítését elősegítendő még több online és 
személyes megbeszélésre, egyeztetésre van szükség a 
közeljövőben.

Az Ibrányi Civil Fórum tagjaival elkészítettük az éves 
rendezvénytervünket, amelynek a tervezetét a következő 
lapszámban olvashatja a lakosság. Igényes programokból 
idén sem lesz hiány, melyekről igyekszünk mindig időben 
tájékoztatni a lakosságot.

Januárban a Budapesti Műszaki és Gazdaságtudományi 
Egyetem Építészmérnöki Kar Urbanisztika Tanszékének 
hallgatóit és oktatóit fogadtuk, akik az Ibrányban 
töltött munkahét után kidolgoztak egy olyan innovatív 
településfejlesztési koncepciót, amely új gondolatokkal, 
megoldásokkal gazdagíthatja a városfejlesztési 
elképzeléseinket, terveinket.  

A mintagazdaságunk új vezetőjével Sápi Miklós 
agrármérnökkel és a Nyíregyházi Egyetem Agrártudományi 
és Környezetgazdálkodási Intézeti Tanszékének tanáraival 
megkezdtük a mintagazdaságunk éves munkatervének 
kidolgozását. A mintagazdaság teljes területén: 4,5 hektáron 
bio-módszerek alkalmazásával gazdálkodunk. Az innen 
kikerülő egészséges zöldségeket az iskolai konyhánk 
használja fel.

A Közép-Szabolcsi Leader Egyesület elnökségi ülésén 
elfogadtuk a 2023-2027 évet lefedő Helyi Fejlesztési 
Stratégiát, amire a következő ciklus pályázatai épülni fognak. 
Arra bíztatom a helyi vállalkozásokat és civil szervezeteket, 
hogy érdeklődjenek önkormányzatunknál ezekről a 
pályázatokról és éljenek ezekkel a lehetőségekkel. 

Megkezdtük a járóbeteg szakellátó intézet szervezeti 
átalakítását, amely átalakítás elvégzését végrehajtani 
jogszabályi kötelességünk 2024. június 30-ig. Ennek az a 
lényege, hogy mostani 100 %-ig önkormányzati tulajdonú 
gazdasági társasági formából költségvetési szervvé kell 
átalakítani. A járóbeteg szakrendelő szakmai munkáját ez nem 
befolyásolhatja, a jövőben is szeretnénk, ha a lakosságunk 
által megszokott kiváló egészségügyi szolgáltatást nyújtaná 
az intézmény. Ennek garanciáját továbbra is az intézmény 
önkormányzati fenntartásában látjuk. 

A rendőrőrsünk folyamatosan dolgozik a kábítószerrel 
kapcsolatos bűncselekmények felderítésén felszámolásán, és 
már idén is több intézkedés volt az illegális áramtolvajokkal 
szemben.

LAKÓNÉPESSÉG

A 2022-es népszámlálási adatok szerint Ibrány lakónépessége 
6371 fő, ami 6.8%-os csökkenést jelent a 2011-es mérési 
adatokhoz képest. Ez jelentős lakosságcsökkenést jelent 
tizenegy év távlatában, de kisebb mértékű csökkenés az 
ország többi településéhez képest. Ráadásul a fiatalok aránya 
is magasabb Ibrányban az országos átlagnál. Ez is arra 
ösztönöz bennünket, hogy próbáljunk meg mindent megtenni 
a fiataljaink itthon tartása érdekében.

Nagy öröm számunkra, amikor fiatal, kisgyermekes családok 
költöznek városunkba, mert az ő energiájuk, munkabírásuk 
erősíti városunk lehetőségeit. A gyermekek óvodáink, iskoláink 
tanulói lesznek, a felnőttek pedig aktív és képzett munkaerőt 
jelenthetnek vállalkozásaink, intézményeink számára. Éppen 
ezért munkatársaimmal minden segítséget igyekszünk 
megadni azoknak, akik itt szeretnének letelepedni, vagy üzleti 
vállalkozásba kezdeni. Bízom benne, hogy a jövőben is egyre 
többen találják meg számításaikat Ibrányban és a következő 
népszámláláskor már a lakónépesség növekedése figyelhető 
majd meg.

FEJLESZTÉSEK

Sikerült határidőben befejezni minden, az előző Európai Uniós 
fejlesztési ciklusban (2014-2020) indított pályázatunkat. Ez 
egy igen szép eredmény, amiben komoly segítséget kaptunk 
városunk egyéni országgyűlési képviselőjétől Dr. Vinnai 
Győző úrtól, Román István főispán úrtól és Seszták Oszkár 
elnök úrtól. Városunk polgárai nevében itt is kifejezem 
köszönetemet a segítő együttműködésükért! 

ÚJÉVI KÖSZÖNTŐ
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Csere útján megszereztük a görög-katolikus templom 
mögötti építési telket, amelyet a Városliget és a református 
iskola megközelíthetőségét segítő parkoló bővítésére fogunk 
használni. Az új parkoló tervei már elkészültek.

A tavasz folyamán a Bem utcai temető útjainak aszfaltozása 
is meg fog történni, e munka elvégzésével az évek óta folyó 
temetőfejlesztési munkák végére érünk.

Terveink  szerint idén lebontásra kerül a volt labor épülete, és 
a mögötte lévő Kulcsár-féle ingatlan. Helyükre a Pepco és a 
Rossman áruházak épülnek majd fel. 

A két áruház mögött található Bábota út közművesíve lesz 
és reményeink szerint még az idén aszfalburkolatot kap az 
útszakasz, melyen a közvilágitást is ki kell építenünk.

A Tiszapart fejlesztése tovább folytatódhat, közösségi ház- 
és kiszolgáló épület épül, valamint jurták beszerzésével 
szálláshelyek létesítésével újra táborozási lehetőséget 
biztosítunk. A fejlesztéssel azt szeretnénk elérni, hogy a 
tábor nem csak nyári időszakban, hanem télen, tavasszal 
és ősszel is szállást biztosítson a Tiszapartra látogatóknak, 
túrázóknak. A közbeszerzési eljárás lezárását követően a 
kivitelezés megkezdődhet. 

Óvoda úti óvoda fejlesztésénél az Országos Tervtanács 
jóváhagyását követően kerülhet kiírásra a közbeszerzési 
eljárás. Az óvoda korszerűsítésével az óvodásoknak és 
az óvodapedagógusoknak korszerű, új épület biztosítja a 
minőségi oktatás feltételeit. 

A belterületi fejlesztéssel érintett utcák tervezése folyamatban 
van, útfelújítás és útépítés is szerepel a fejlesztésben.

Az új egészségügyi szolgáltató házzal kapcsolatban a 
tervezés és a szakmai egyeztetések vannak folyamatban, 
orvosi, gyermekorvosi és fogorvosi rendelő valósul meg.

A Városligetben Korzó, Ligetház valósulhat meg pályázati 

forrásból, mely otthont ad majd a munkaügyi kirendeltségnek, 
kávézónak, fitnesz teremnek, valamint két üzletnek. Térfigyelő 
kamerák és intelligens zebra lesz elhelyezve az általános 
iskola és a Városliget közötti területen gyalogátkelő helyek 
kialakítása szolgálja majd a lakosság közlekedésbiztonságát. 
A Templomszegben képtár, alkotóház és közösségi tér is 
megvalósul, melyben az Ibrány város tulajdonában lévő 130 
db kortárs festmény kerül bemutatásra.

Inkubátorház épülhet a Palocsán, melyben műhelyek 
kialakításával a helyi kis és közepes vállalkozásokat 
kívánjuk segíteni, melynek révén a gazdaságélénkítést 
és foglalkoztatásbővítést kívánjuk ösztönözni integrált 
megközelítésben. 

Szociális bérlakásokat alakíthatunk ki, energetikai 
korszerűsítések valósulhatnak meg önkormányzati tulajdonú 
épületeinken.

Az üdülőterület ivóvízminőség javítása megoldódik a regionális 
hálózaton lévő vízműrendszerről történő leágazással, így 
jelentősen javul az üdülőterületen a vízminőség.

A korábbi fejlesztés folytatásaként zúzottköves burkolat 
kialakítására kerülhet sor a Gátőrház és az üdülőterület 
közötti szakaszon, így biztosítva a Tiszapart elérését.

A Bocskai utca 40. szám alatti Márkus László-féle portát 
2023-ban megvásároltuk, itt a terveink szerint tájház fog 
működni a felújítás után. Ez az egyik utolsó, eredeti állapotban 
megmaradt parasztház a településünkön. Reményeink szerint 
a helyi védelembe vett Templomszegi Tájház, a benne kiállított 
tárgyi emlékek, az épületben és az udvarán rendezendő 
programok segítségünkre lesznek az elődeink örökségének 
méltó megőrzésében.

Tisztelt Ibrányi Lakosok!

Mivel idén júniusban önkormányzati és európai 
parlamenti választásokat tartanak az országban, ezért az 
önkormányzatunk, és a helyi választási iroda elkezdte a 
felkészülést annak érdekében, hogy a korábbi választásokhoz 
hasonlóan idén is minden gördülékenyen, rendben és 
törvényesen történjen. Ibrány lakosságáról elmondható, hogy 
mindig az országos átlag feletti részvételi aránnyal vesz részt 
a választásokon. Ezúttal is arra kérem Önöket, hogy a korábbi 
évekhez hasonlóan éljenek állampolgári jogukkal és vegyenek 
részt ezen a választáson!

A sok feladat elvégzése, a mindennapi munka mellett azt 
kívánom, hogy idén is maradjon idejük saját magukra, 
egymásra, családjukra, barátaikra. Legyen idejük 2024-ben 
is az Ibrányi Hírlapra, és bátran tájékozódjanak városunk 
honlapján és Facebook oldalán (facebook.com/4484ibrany) 
is. Képviselőtársaimmal együtt továbbra is várjuk a város 
működésével, fejlesztésével kapcsolatos észrevételeiket, 
véleményüket.

Nagyon sok tervünk van az idei évre, amelyek ismertetésére 
kitűnő alkalom lesz a február 15. csütörtök 17 órára tervezett 
közmeghallgatás, amelyen közvetlenebb formában, bővebben 
is ki fogjuk fejteni terveinket, fejlesztési elképzeléseinket. 

Városunk vezetése nevében kívánok a 2024-es esztendőhöz 
minden ibrányinak – és minden Ibrányból elszármazottnak 
szerte a világban – eredményekben és sikerekben gazdag 
boldog újévet, és mindezekhez elsősorban nagyon jó 
egészséget! 

Trencsényi Imre
polgármester
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ÁRPÁD KRÓNIKA

HÁZI TANULMÁNYI VERSENYEK

A természettudományi munkaközösség a 6-7. osztályos tanulók 
részére házi matematikaversenyt rendezett. A diákok főleg 
logikai feladatokon keresztül mérhették össze tudásukat. 

A verseny helyezettjei:
6. évfolyam: I. Balogh Tamás 6.a, II. Roma Zsolt 6.a, III. Bódi 
Bence 6.b, Tóth Tifani Kamilla 6.b
7. évfolyam: I. Somogyi Nikolett 7.a, II. Tóth Beatrix  Julianna 7.b, 
III. Spiczmüller Levente 7.a

Iskolánk felső tagozatos diákjai Petőfi Sándor születésének 200. 
évfordulója alkalmából szavalóversenyen vettek részt.

Helyezések:
5-6. évfolyam: 1. Perjési Vivien Noa 5.a, Tóth Tifani Kamilla 6.b, 
Kelemen Petra 5.a. Különdíj: Balogh Bianka Ketrin 5.b
7-8. évfolyam: 1. Balogh Kinga Ramóna 7.b, Kulcsár Lili 8.a, 
Lukács Eszter 8.a. Különdíj: Perjési Larina 8.a

Felkészítő pedagógusok: Kubicsek Tünde, Potor László, Saáry-
Németh Andrea, Szigetiné Tóth Enikő.

ZENETAGOZATOS NÖVENDÉKEK BEMUTATÓJA

A művészeti tagozaton tanuló zeneiskolai növendékek minden 
évben lehetőséget kapnak arra, hogy közönség előtt bemutassák, 
mit sikerült elsajátítaniuk a délutáni zeneórákon. Előbb az alsós 
tanulók előtt mutatták be hangszeres tudásukat- nagy sikert 
aratva, lelkesen nézték végig a gyerekek az előadást. Másnap a 
szülők, barátok, rokonok nézhették meg, milyen ügyesen csalják 
ki a hangokat a tanulók a választott hangszereikből. Hamvainé 
Karászi Aranka zongoratanár nebulói mellett furulya, fuvola és 
klarinét bemutató is volt, őket Horváth Péter zenetanár oktatja. 
Gratulálunk minden fellépőnek, s a továbbiakban is arra biztatjuk 
őket, hogy lelkesen látogassák a zeneórákat, hisz a zene csodákra 
képes!

Örömmel adjuk hírül, hogy a Free Dance Alapfokú Művészeti 
Iskola által rendezett XV.Krétakör művészeti verseny zongora 
szakán Szuhánszki Alíz kiemelt arany, Incze Dorottya arany, 
Jakab Hanna ezüst minősítést kapott. Felkészítő pedagógus: 
Hamvainé Karászi Aranka.

"RAJZMEDITÁCIÓK" KIÁLLÍTÁSMEGNYITÓ

November 15-én a művészeti iskola képzőművészet szakára 
járó diákjainak munkáiból nyílt kiállítás, Rajzmeditációk címmel.   
Rajzolgatás, firkálgatás közben kirajzoljuk magunkból mindazt, 
ami bennünk van, amit fontosnak tartunk. A rajzon megjelenő 
formák és szimbólumok meglepően sokat elárulnak érzelmi-
hangulati állapotunkról. Ha ezeket a rajzokat megtanuljuk 
értelmezni, akkor jobban megérthetjük és elfogadhatjuk 
önmagunkat. A Rajzmeditáció egy olyan kreatív foglalkozás, 
ahol ezeket tudatosan is megélheted, fejlesztheted és közben 
gyönyörű műveket alkotsz – foglalta össze röviden Zsadányi 
Zsolt pedagógus a kiállításra kerülő rajzok legfontosabb 
mondanivalóját. Ezt követően arra biztatott mindenkit, hogy 
nézegesse, értelmezze a rajzokat, próbálja eldönteni, a kis 
alkotók milyen hangulatban készítették alkotásaikat. A kiállítás 
idén új helyszínen, az emeleti Suli-galériában tekinthető meg. 

DIÁKÖNKORMÁNYZATI HÍREK

Adventi naptár készült azon az országismereti délutánon, ahová 
a hetedikes, németül tanuló diákok hívták meg az angolosokat. 
Együtt készítették el azt az adventi  naptárt, ami a német 
nyelvű országokban igen népszerű. A képek megrajzolásába 
a többi évfolyam is bekapcsolódott. A tetszetős naptárt a 
Diákönkormányzat karácsonyi falán helyezték el, ott lehet majd 
nyitogatni az ablakocskákat az ünnepre várva. – tájékoztatott 
Sallai Gabriella, DÖK-felnőtt vezető. 

ADVENTI GYERTYAGYÚJTÁS

Az idei tanévben az adventi várakozás időszakát izgalmas 
készülődés jellemezte. Minden gyertyát más-más évfolyam 
gyújtott meg, s ehhez kapcsolódóan rövid műsorral örvendeztette 
meg az iskolai közösséget. Bensőséges, családi hangulat 
ragyogta be a tantermeket, már a közös készülődés idején is, s az 
ünnepi műsor előadása során még jobban összekovácsolta az 
osztályok tagjait. Köszönjük a pedagógusok felkészítő munkáját, 
a diákok lelkesedését. 



MOZAIKfacebook.com/4484ibrany 7

2024. Január

APRÓHIRDETÉS

Lakások eladásához, bérbeadásához, pályázatokhoz 
energetikai minőségta-núsítványok készítése, rövid 
határdővel! Ádám Veress Ferenc, 4484 Ibrány, Nagy Imre u. 
59.  Telefon: 06-30/938-9725

****
Ibrány, Vasvári Pál utca 33. sz. alatt építési telek eladó! A 
telek 1500 m2, közművesített., vállalkozásra is alkalmas. 
Irányár: 2,1 M Ft. Érdeklődni: 20/667-6301

MESEILLUSZTRÁCIÓS VERSENY

A Szőlőskerti napok keretein belül az alsós kisdiákok Fésűs Éva: A 
büszke tölgyfa című meséjéhez készítettek szabadon választott 
technikával szebbnél szebb rajzokat.

A rajzversenyen a következő iskolák kisdiákjai vettek részt: 
Nyíregyházi Móra Ferenc Általános Iskola, Nyíregyházi Kodály 
Zoltán Általános Iskola, Nyíregyházi Bem József Általános Iskola 
Herman Ottó Tagintézménye, Nyíregyházi Móricz Zsigmond 
Általános Iskola Vécsey Károly Tagintézménye, Nyíregyházi 
Arany János Gimnázium, Általános Iskola és Kollégium Szabó 
Lőrinc Tagintézménye, Ibrányi Árpád Fejedelem Általános Iskola, 
és a Szőlőskerti Angol Kéttannyelvű Tagintézmény Iskola diákjai, 
összesen harminchatan. Örömmel kaptuk a hírt az intézményből, 
hogy 4. évfolyamon iskolánk diákja dobogós helyezést ért el. 

Eredmények:
1. Zsiga Dotti - Nyíregyházi Móra Ferenc Általános Iskola
2. Tóth Eszter - Nyíregyházi Arany János Gimnázium, Általános 
Iskola és Kollégium Szabó Lőrinc Tagintézménye
3. Somogyi Vivien - Ibrányi Árpád Fejedelem Általános Iskola

Vivien a 4.a osztály tanulója, felkészítő pedagógus: Nagyné 
Mátyás Jolán. 

Szívből gratulálunk az elért eredményhez!

SPORT

November 28-án az I. korcsoport kis focistái számára az utolsó 
edzést tartottuk, amelybe a szülők is betekintést nyerhettek. 
A Bozsik Intézményi Program keretében az ősz folyamán két 
alkalommal mérhették össze tudásukat és ügyességüket a 
hasonló korú környékbeli gyerekekkel. A lelkes kis csapat 
megállta a helyét, van közöttük, aki már az egyesület színeiben 
is megmutatta tehetségét. Tavasszal folytatjuk a megkezdett 
munkát. A téli időszakra  sok szabadban való mozgást kíván 
mindenkinek Potor László utánpótlásedző.

Feketéné Szabó Marianna

INNEN-ONNAN, IBRÁNYBÓL

Történt egyszer, hogy a Tisza-parton nagy erőkkel ment 
a bulizás. Ahogy az ilyenkor természetes, a társaság 
megéhezett, hiszen az alkoholszint elérte a kritikus szintet. 
Nosza, neki is látott a társaság a főzési előkészületeknek, 
amikor szembesültek a problémával: nincs étolaj. Semmi 
gond, az egyikőjük – nem szomjas állapotban – átszaladt az 
akkor még javában üzemelő táborba, hogy ezt a logisztikai 
problémát egy bravúros kölcsönkéréssel áthidalja. Illően 
köszönt:

- Kívánok, Feri bátyám! – vágott bele hősünk.
- O. József táborvezető… - válaszolt a megszólított.

Hamar jött a józanodás…

Puskás Gyula

A DONI HŐSEINKRE EMLÉKEZTÜNK

81 esztendővel ezelőtt, 1943. január 12-én a szovjet Vörös 
Hadsereg elsöprő erejű támadást indított a Don-kanyarban. A 
harcok során rövid idő alatt, szinte teljesen megsemmisült a 
keleti frontra vezényelt, sok ibrányi honvédet a soraiban tudó 
2. magyar hadsereg. Az ő helytállásukra, tragikus sorsukra 
emlékeztünk január 12-én, pénteken a Bem utcai sírkert II. 
világháborús emlékművénél.

A Himnusz elhangzása után Bakti László szavalatában 
hallhatták a megjelentek Albert Ferenc: Csendes a Don c. versét. 
A megrendítő költemény után Dr. Vinnai Győző országgyűlési 
képviselő emlékezett meg a tragikus eseményekről.

A beszéd után Vass László református nagytiszteletű úr 
tartott emlékező áhítatot az odamaradtakért, majd ezt 
követően koszorúk elhelyezésével, mécsesek gyújtásával és 
csendes főhajtással rótták le az emlékezők tiszteletüket a 
doni katasztrófa áldozatai előtt.

Puskás Gyula
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IBRÁNYIAK A NAGYVILÁGBAN

Sorozatunkban Ibrányból elkerült, 
rég nem látott emberekről 
szeretnék hírt adni. Mostani 
cikkemben Szilágyi Juliannát 
kerestem meg, hogy meséljen 
magáról, merre él, hogy van?

Mikor és hová kerültél el 
Ibrányból?
Az általános iskola befejezését 
követően kerültem Nyíregyházára 
kollégiumba, de ténylegesen 
1987-ben költöztem el Ibrányból. 
Ekkor Bodrogolasziba költöztünk, 
ami óriási változás volt számomra, 
úgy éreztem minden zsigerem 
tiltakozik ellene. Tulajdonképpen 
az iskolapadból a házasságkötő 

terembe mentem. Kicsit lázadó kamaszkor után ez volt talán az 
első tudatos döntésem, hogy korán szeretnék családot alapítani. 
Az első lányom születése után visszaköltöztünk Ibrányba, és a 
második lányom születése után nemsokkal Nyíregyházára.

Mennyire volt nehéz mindig megszoknod az új lakókörnyezetet?
Furcsa zárt világban éltem, szinte minden a gyerekekről, a 
családról szólt, főleg, hogy hamarosan megszületett a harmadik 
lányom is. Ezután hamarosan munkába álltam. Sajnos ezzel 
egyidejűleg egyre több nehézség jelent meg a házasságunkban 
is. Ekkor vendéglátásban dolgoztam, rengeteg feladatot 
vállalva. 17 viharos év után vetettem véget a házasságomnak.

Milyen munkákat, feladatokat végeztél az évek során?
Mikor elváltam, akkor a munkámban is egy éles váltás 
következett. A postára mentem dolgozni, először a 
háttérmunkában. Érdekelt a posta működési rendszere. Végig 
jártam a ranglétrát, szinte minden területen dolgoztam az 
ott töltött hét év alatt. Ezután a megyei katasztrófavédelmi 
igazgatóságon voltam adminisztrátor, majd egy kozmetikai 
üzletben szépségtanácsadó. Volt olyan is, hogy nem volt munkám 
és egy idős úrral jártam az országot, biztonsági rendszereket 
építettünk ki. Fúrtam-faragtam, kapcsolószekrényeket 
állítottam össze, vezetékeltem. Mindeközben nyitott szemmel, 
füllel az újabb lehetőségeket kerestem. 

A Móricz Zsigmond Színház felhívására jelentkeztem amatőr 
színésznek, a Bál a Savoyban című darabba. Átmentem a 
szövegolvasás, táncos, éneklős rostán, így együtt dolgozhattam 
Novák Eszterrel. Azonban 2017-ben megszületett az első 
unokám Pesten. A gyerekeim mind kirepültek és ekkor tettem fel 
a kérdést magamnak, hogy mit keresek még én itt Nyíregyházán? 
Két bőrönddel érkeztem a fővárosba új életet kezdeni. Lenkei 
Gábor üzletében kezdtem vitamin tanácsadóként dolgozni. Egy 
kis lakást béreltem a belvárosban. Ezután egy rövid időre PKKB-
ben jegyzőkönyv vezetőként, majd a Semmelweis Egyetem HR 
osztály igazgató helyettesének személyi asszisztense lettem. 
Ekkoriban életem legnagyobb terhe, a svájci frankos hitelcsapda 
is utólért, erre megoldást keresve az USA-ba mentem dolgozni. 
A világjárvány közvetlen kitörése előtt jöttem haza.

Bécsben is dolgoztam hat hónapot, ugyanazon okból, mint 
Amerikában. Bár igyekeztem magam otthonosan érezni, mégis 
hazahajtott az érzés, hogy nem itt vagyok otthon, és ismét 
a főváros fogadott be. Azóta Budán élek és itt is dolgozok, 
családokhoz járok háztartási segítőként.

Igen sokrétű az érdeklődési köröd. Tudomásom szerint szívesen 

és jól táncolsz, csodálatos mandalákat készítesz és emellett 
verseket írsz. Mi az, ami motivál az alkotásaid során?
Immár 8 éve élek egyedül. Már Nyíregyházán is örömmel 
eljártam táncolni, azonban igazából a fővárosban nyílt ki előttem 
Pandora szelencéje. Örömmel járok színházba, személyiség 
fejlesztő foglalkozásokra, előadásokra, koncertekre, irodalmi 
eseményekre és persze táncolni is. A tánc számomra maga az 
élet, lüktet és a férfi női minőségeket tökéletesen megmutatja, 
megtaníthatja.

2020-ban lettem figyelmes az online térben egy mandalakészítő 
technikára, melyet autodidakta módon sajátítottam el. 
Nem szeretem a képeimet mandalának nevezni, bár erős a 
hasonlóság, én mégis sokkal inkább lélekképeknek hívnám 
őket. Amikor valami erősen foglalkoztat, megjelenik bennem 
lelki szinten, igyekszem haza, ha színek és formák által akar 
megjelenni. ilyenkor leülök az alkotói sarokba, válogatok a 
vásznak és a színek között és hagyom, hogy csak vigyen az 
érzés. Azonban van úgy, hogy ezek az érzések, gondolatok 
versek által, rímekben kelnek életre. Ezek helytől függetlenek, 
a telefonom jegyzetei ezekkel vannak tele. Publikálok a Poet.
hu oldalon és három antológiában jelent meg eddig művem. 
A mandaláim pedig Európa több országában is otthonra leltek 
már. Gyerekkorom óta a zene mellett az írás volt a mankóm, 
amit nem tudtam kiírni magamból azt eljátszottam fuvolán. 

Szeretsz utazni, új helyszíneket felfedezni, inspirációkat 
szerezni?
Impulzív ember vagyok. Szeretek utazni, ugyanakkor hazatérni is 
szeretek. Csodálatos helyek vannak a világban és kis hazánkban 
is. Ma már sokkal jobban szeretek Magyarországon utazgatni. 
Van, hogy a keleti csücskében ébredek, Budapesten ebédelek 
és a nyugati részében hajtom álomra a fejem. Van, hogy Fenyő 
Miklós zenekarával róvom a kilómétereket és ismerek meg 
újabb és újabb magyar településeket, ahol koncerteznek.

Van e bakancslistád? Ha igen, akkor mik szerepelnek rajta?
Korábban volt bakancslistám. Visszatekintve, ez akkor 
született meg, mikor a fővárosba költöztem. Kissé hedonista 
módon igyekeztem pótolni azt, ami a gyerekkoromban és ifjú 
éveimben kimaradt az életemből. Ma már nincs ilyen, álmaim 
viszont vannak. Ilyen pl. egy saját novellás, vagy verses kötet 
kiadása. Szeretném elsajátítani az önzetlen segítség, odaadás 
módját, mert hát nem tagadom, emberből vagyok és bennem 
is megjelenik az ego. Törekszem arra, hogy rendezzem minden 
rendezetlen dolgomat és, hogy olyan jó emberré váljak, 
mint ahogy mások látnak. Talán mókás 53 évesen, talán 
már felkészülés az elmúlásra, de nem szeretnék senkiben, 
úgy magamban sem nehéz érzéseket hagyni. Ez számomra 
inspirálóbb nap, mint nap, mint az élményhajhászás. 

Milyen az igazi Szilágyi Julcsi? Hogyan jellemeznéd magad?
Hmm…. Mind a négy személyiségtípus megjelenik bennem. Egy 
idegen közösségben is tud a középpontban lenni, kapcsolódni 
mindenkihez, tudja vezetni azt. Ugyanakkor kívülről is tud figyelni 
és elemezni a helyzetet. Ha az átlagot nézem, akkor én extrán 
extrovertált ember vagyok. Meg is lepek néha mindenkit, ha 
esetleg egy hétvégét itthon töltök. Nem szeretem meghatározni 
magam, mert bármit írnék magamról csupán egy szerepnek 
tűnhet. A valódi lényeg nem definiálható. Viszont azt gondolom 
bátor, kiegyensúlyozott, segítőkész, szerethető ember vagyok. 

Mit jelent számodra Ibrány és az ibrányi emberek?
Ibrány nekem a település. Az én életemben a megpróbáltatások 
következménye az, hogy az otthonom egy bérlemény. Talán 
ezért és még inkább azért, mert 10 éve vagyok a családom 



MOZAIKfacebook.com/4484ibrany 9

2024. Január

legidősebb tagja. Ibrány nekem az otthont jelenti. Az elmúlt 
hónapokban többször hazalátogattam. Hálás vagyok azért, 
hogy még az USA-ban is ibrányi emberekkel mulathattam az 
időt.

A városba érve olyan emberek teszik ki elém a lelküket, akikkel 
korábban köszönésen kívül nem volt kapcsolatom. Hálás 
vagyok a bizalomért, amivel megtisztelnek, de leginkább hálás 
vagyok a mérhetetlen szeretetért, amivel körbe vesznek és 
megölelnek egy-egy találkozás során. Ibrány mindazt rejti, 
ami egykor voltam, a lábnyomom, nevetésem, a félelmeim, az 
emlékeim. Szüleim a nyíregyházi temetőben nyugszanak, de a 
felmenőim, a gyökereim itt vannak eltemetve. Az emberek, akik 
hozzájárultak a település életéhez: Hegedüs D. Géza, Berencsi 
Béla bácsi, Csongrádi Zoli bácsi, Nagy Ferenc tanár úr, Asztalos 
Pista bácsi és sorolhatnám még, ők mind Ibrányt jelentik nekem.

Emberi gyarlóság, hogy ragaszkodunk a megszokott 
dolgainkhoz, de örömmel látom, a számos változást, fejlődést, 
a település életében. Bízom benne, hogy az együtt érzés és 
összetartozás sohasem hal ki az ott élő emberek lelkéből. Az 
elmúlt hónapok során gyakran foglalkoztat, hogyan tudnám 
meghálálni mindazt, amit kaptam Ibránytól. Magamat ismervén 
megtalálom a módját!

Köszönöm szépen, hogy időt szántál rám, megosztottad velünk 
érzéseidet, gondolataidat. Olvasóink nevében is kívánom 
neked, hogy álmaid mihamarabb valóra váljanak és olvashassuk 
verseidet, novelláidat könyvben kiadott formában is. Ehhez 
kívánok jó egészséget és a Múzsa csókját neked!

Kató Elekné

KIKAPCS

Könyv - Frei Tamás: Puccs Moszkvában

Putyin napjai meg vannak számlálva. 
De mire képes a hatalmához végsőkig 
ragaszkodó modern kori cár? És ki lesz az, 
aki megállítja? Valahol Oroszországban, 
a közeljövőben. Teherszállító repülőgép 
halad Berlinből Moszkva felé, fedélzetén 
az oroszok számára létfontosságú 
alkatrészekkel. A gépet a domogyedovói 
nemzetközi repülőtéren várja az orosz 
sajtó és az állami híradó. Az ukrán háború 
kezdete óta Oroszországot sújtó embargó 
következtében ugyanis nélkülözhetetlen 

műszerek hiányoznak az orosz repülőgépek karbantartásához. A 
meghibásodás már több légi katasztrófát okozott. Azt azonban 
senki sem sejti, hogy a repülőgép a rakományon kívül valami mást 
is rejt. Az útja végzetes lehet. A következő pár óra megváltoztathatja 
a történelem menetét... Frei Tamás új regénye napjaink legkomorabb 
világpolitikai eseményeit és annak elképzelt következményeit 
állítja a középpontba. A fordulatos, feszített ütemű akcióthrillerben 
számtalan valódi szereplő között visszatér a korábbi kötetekből 
már jól ismert André Calvi, akinek ezúttal minden eddiginél nagyobb 
kihívással kell szembenéznie. Kölcsönözhető a városi könyvtárból!

Zene – Magashegyi Underground: 
Egymáshoz rövid az út

Hét év után új sorlemezt hozott ki tavaly 
decemberben a Magashegyi Underground. 
Az Egymáshoz rövid az út című anyag 
visszatérés a Bocskor Bíborka vezette 
csapat korábbi csúcskorszakához, 
elvarázsolt hangulatú popdalokkal, Tariska 
Szabolcs szövegeivel és természetesen a 

mai kornak megfelelő pophangzással. Aki szereti ezt az irányt, annak 
főnyeremény, a többieknek erősen ajánlott.

Film – A szabadság hangja

A szabadság hangja főszereplője a 
valóságban is létező Tim Ballard szövetségi 
ügynök, aki 12 éven keresztül nyomozott 
gyerekkereskedők és pedofilok után. 
Munkája rendkívül kimerítette mentálisan 
és lelkileg, és bármennyire sikeres akciókat 
hajtott végre, az elrabolt gyerekek nagy 
része nem került vissza a szüleihez. Ballard 
ezért nyugdíjazása előtt néhány hónappal 
felmondott, hogy Dél-Amerikába utazzon 

és hasonlóan elszánt emberekkel folytassa a gyerekek felkutatását. 
Az Operation Underground Railroad nevű szervezete 10 év alatt több 
ezer gyereket mentett meg és szintén több ezer emberkereskedőt 
tartóztatott le. A filmben egy testvérpár utáni nyomozását követjük 
végig, ami szélsőséges munkamódszerekre készítette az ügynököt.

Színház – Sam Holcroft: Családi játszmák

Ismerik azt az érzést, amikor a lépcsőházban 
összenéznek férjükkel vagy feleségükkel, 
mielőtt megérkeznének a családi 
karácsonyi vendégségbe? „Nem lesz semmi 
baj, szedjük össze magunkat – és próbáljuk 
meg túlélni!” Ebben a színdarabban ebből 

az ismerős helyzetből fabrikál játékos struktúrát a szerző: az előadás 
alatt a nézők számára is követhetően (a szereplők feje felett kiírva) 
ad be újabb és újabb feladatokat, „nehezített pályát” a színészek 
számára – akiknek szerepük eljátszása mellett még ezeket az egyre 
komplikálódó plusz feladványokat is bírniuk kell lélekjelenléttel. Mert 
ha nem… akkor kitör a balhé, de úgy, ahogy csak egy nagy családi 
összejövetelen tud. A nézőtéren azért nevetünk egy család esetlen 
ünneplési vágyán, mert mi is szeretnénk szeretni egymást, mi sem 
szeretnénk sebeket adni és kapni karácsonykor. De mind tudjuk: ha 
az élet olyan, mint egy társasjáték… Nos, annak az a lényege, hogy 
vannak vesztesek. Hogyhogy hol? A Móricz Zsigmond Színházban!

AUTÓBUSZ MENETREND
2024



SZÍNES MOZAIK facebook.com/4484ibrany

2024. Január 

10



HIRDETÉSfacebook.com/4484ibrany 11

2024. Január 



RIPORT facebook.com/4484ibrany12

2024. Január

Úgy gondolom, a mai világban egyre fontosabb az önkéntesek 
munkája. Szilágyi-Könczöl Zsófiának mély meggyőződése, hogy 
a mai globalizált világban, amikor minden mindennel összefügg, 
az emberek nem hagyhatják figyelmen kívül azt sem, ami az 
országhatáron és a kontinensen túl történik. Ezért is hozta létre 
saját civil szervezetét a Szívemben Született Afrika Egyesületet. 
Dr. Puskás Zsuzsanna gyermekorvosunk lánya Tomasovszki Réka 
is szívügyének tekintette, hogy a küldetést segítse és elutazzon 
Afrikába. Zsófit az egyesület elnökét és Rékát kérdeztem 
meséljenek bővebben a missziójukról. 

Miről szól a Szívemben Született Afrika Egyesület?
Zs: A Szívemben Született Afrika Egyesületnél abban hiszünk, hogy 
mindenki egyenlő és mindenkinek egyenlő esélyek kellene, hogy 
járjanak. Hogy egyszerűen nem kerülhet valaki rossz helyzetbe 
amiatt, hogy hová született.  A szegénység felszámolásáért, a 
társadalmi igazságosságért és a nemek közti egyenlőtlenség 
megszüntetéséért dolgozunk és azért, hogy minden gyermeknek 
és nőnek legyen meg a lehetősége egy olyan jövő megteremtésére, 
amilyet szeretne. Hiszünk abban, hogy a munkánkkal tehetünk 
egy igazságosan és fenntarthatóan működő világért, amelyben, 
minden ember élvezheti a jogát a méltóságteljes, nélkülözéstől 
és elnyomástól mentes élethez. Uganda keleti részén, egy kis 
hegyvidéki faluban, Manafwában kezdtük meg a munkát – én 6 és 
fél évvel ezelőtt jártam itt először -, tavaly óta pedig már Uganda 
északi részén egy jelenleg is aktív törzsi konfliktusos területen, 
illetve Kenyában két fővárosi nyomornegyedben és a tengerparti 
régióban is dolgozunk. A területeken ahol dolgozunk az emberek 
kevesebb, mint napi 1 $-ból élnek, sőt az sem ritka, hogy egy-
egy család havi kevesebb, mint 10 $-ból kell, hogy boldoguljon. 
A gyerekek nem, hogy naponta többször nem tudnak enni, de 
van, hogy egyszer sem, többnyire heti két-három alkalommal 
jutnak ételhez. Sőt, a legtöbb helyen ők az első generáció, akik 
tanulhatnak. Vagyis tanulhatnának, ha meglenne rá a lehetőségük.

Réka, hogyan kerültél kapcsolatba az egyesülettel?
R: Még a covid idején kerültem kapcsolatba a szervezettel, a 
közösségi médián keresztül. Először jelképes örökbefogadó szülő 
lettem, majd nem sokkal később önkéntes is.

Miért pont Uganda?
Zs: 14 évesen döntöttem el, hogy ha törik, ha szakad én bizony 
Afrikával fogok foglalkozni. 10 év várakozás és készülés után 6 
és fél évvel ezelőtt első alkalommal lehetőségem volt Ugandába 
utazni egy orvosimisszió koordinátoraként, ahol gyakornok 
voltam. Ekkor egy hónapot töltöttem Manafwában, abban a kelet 
ugandai faluban, ahová azóta is visszajárok. Ez az egy hónap alatt 
ott hagytam a szívemből egy óriási darabot, egy olyan helyen ahol 
soha nem jártam azelőtt és azóta két helyen vagyok otthon. Már 
ez az első út után tudtam és éreztem, hogy nekem ezzel a hellyel 
dolgom van, elhatároztam, hogy szeretnék még visszatérni és 
segíteni. A misszió után az útjaink külön váltak azzal a szervezettel, 
ahol gyakornok voltam, viszont időközben én már elindítottam a 

Szívemben Született Afrikát, akkor még csak egy olyan blognak, 
ahol megosztottam az ott tapasztaltakat és próbáltam felhívni 
az emberek figyelmét arra, hogy milyen fontos az összefogás 
és a segítség. Nem sokkal később létrehoztam egy programot, 
amely kifejezetten a nőkkel foglalkozik, az ő helyzetükön szeretne 
javítani. Ez aztán minden várakozásomat felülmúlva akkorára 
nőtt, hogy 2020 januárban elindítottam a saját civil szervezetemet 
egy fantasztikus csapattal, akik közül sokakkal már korábban is 
dolgoztam együtt Afrikás jótékony projektekben.

Milyen tevékenységeket végeztek konkrétan?
Zs: Mi a Szívemben Született Afrika Egyesületnél sokan vagyunk 
és különbözőek, de mindannyian ugyanazért a célért dolgozunk: 
hogy embereknek ne csak hosszabb, de minőségi, méltóságteljes 
életük lehessen. Hiszünk abban, hogy a hatékony segítségnyújtás 
elengedhetetlen alappillére a megismerés, így minden 
programunkat a terepen begyűjtött szakmai tapasztalatokra 
építve dolgozzuk ki.

Női program: A nők helyzete az egész világon teremt megoldandó 
problémákat, viszont Afrikában igazán súlyos a helyzetük. Hiszünk 
abban, hogy minden közösségben kulcs szerepe van a nőknek, 
így ha az ő helyzetüket javítjuk, a közösség egészének a helyzete 
javulni fog. Programunkban elméleti és gyakorlati oktatási és 
szakképzés jellegű projekteket végzünk.

84 nap: A szub-szaharai Afrikában élő kamaszlányok és nők 
átlagosan évi 84 napra esnek ki a munkából és az iskolából 
a menstruációs szegénység miatt, ami aztán további súlyos 
problémákhoz vezet. Ebben a programban projektjeink a következő 
témákkal foglalkoznak: menstruációs szegénység felszámolása, 
nők és lány gyermekek elleni erőszak felszámolása, leányanyaság 
felszámolása, emberkereskedelem elleni küzdelem.

Gyermektámogatási program: Hiszünk abban, hogy minden 
gyermeknek jár a boldog, biztonságos gyerekkor, az oktatás és az 
esély egy jó életre. Ugandában sajnos nem ingyenes az oktatás 
és mivel a családok nagy része a szegénységi küszöb alatt él, az, 
hogy iskolába járjon, egy gyerek luxusnak számít. A programban 
jelképes örökbefogadó szülők havi rendszerességű 6000 forintos 
adományukkal támogatják egy általuk választott gyerkőc 
oktatását.

"Shine Nursery and Primary School" - Iskolafejlesztési program: 
Manafwában 2020. februárjában kezdtük el felépíteni egyesületünk 
iskoláját – a Shine Nursery and Primary School-t - ahol a vidéki 
környezetben egyedülállóan jó színvonalon tanulhatnak a falubeli 
gyerekek. Jelenleg 1 bölcsödei és 3 óvodás csoport, valamint 5 
általános iskolai osztály.

Graduate a Girl - Oktatástámogatási program: A lányok oktatása 
az egyik legerősebb és leghatékonyabb fegyver, amit bevethetünk a 
globális szegénység felszámolására. A program azzal a céllal indul 
útjára, hogy megakadályozzuk, hogy ezeknek a lányoknak az élete 
és sorsa megpecsételődjön pusztán azáltal, hogy hová születtek. 
A programba bekapcsolódó támogatók havi rendszerességű 7800 
forintos adományukkal támogatják egy kamaszlány oktatását, 
hogy legalább az érettségiig eljuthassanak.

Oktatás támogatás Mtwapaban: A programban szereplő minden 
fiatal az emberkereskedelem és/vagy szexturizmus áldozata vagy 
ezek veszélyének fokozottan kitett. A program célja, hogy iskolába 
járhassanak és tanulhassanak. A programba bekapcsolódó 
támogatók havi rendszerességű 8500 forintos adományukkal 
támogatják egy fiatal oktatását, hogy legalább az érettségiig 
eljuthassanak.

Egészségügyi program: Hiszünk abban, hogy minden embernek 
jár, hogy a lehető legegészségesebb életet élje, és amikor 

SZÍVEMBEN SZÜLETETT AFRIKA



MOZAIKfacebook.com/4484ibrany 13

2024. Január

megbetegszik, megkapja a számára szükséges segítséget. 
Rendszeres orvosi misszióink alkalmával a gyógyítás mellett nagy 
hangsúlyt fektetünk az oktatásra, betegedukációra, megelőzés 
különböző formáira, illetve helyi egészségügyi dolgozók képzésére 
is, hogy akkor se késsen a segítség, ha mi nem vagyunk ott. A 
projektjeinkről részletesen a weboldalunkon olvashatsz.

Milyen az önkéntesek élete Ugandában? Hogyan zajlik egy nap?
R: Az idei misszió alatt több helyre is megyünk Ugandában. 
Manafwában például a helyiekkel szorosan együtt élve, velük 
együtt étkezve fogjuk tölteni a mindennapjainkat. Mivel ott nincs 
vezetékes víz, ezért a kútról hordott vizet fogjuk mi is a napi 
szükségleteinkhez használni. Játékos fejlesztő foglalkozásokat 
fogunk tartani a gyerekeknek, kamaszlányoknak, megismerni 
a helyi nőket, családokat, új gyerekeket beregisztrálni a 
gyerektámogatási programba.
A másik nagyobb terület, ahova megyünk Karamoja. Ez abszolút “az 
út az ismeretlenbe” rész lesz, hiszen Ugandának ez a része szinte 
még teljesen érintetlen. A helyi partnerszervezet intézményébe is el 
fogunk látogatni, ahol a gyermekházasság és gyermekprostitúció 
elől mentett lányok élnek, nekik menstruációs csomagokat 
szeretnénk vinni és szétosztani. De emellett lehetőségünk lesz 
ellátogatni helyi törzsekhez is: találkozni fogunk a vándorló 
életmódot folytató karamojong harcosokkal, ellátogatunk a Mount 
Mungole hegyen élő egyik utolsó bennszülött törzshöz. Egy szóval 
itt lehetőségünk lesz megismerni az igazi még érintetlen ugandai 
tájat.

Mit vársz ettől a küldetéstől?
R: Nekem ez az első missziós utam. Az elmúlt években a 
lehetőségeimhez mérten próbáltam minél többet segíteni a hazai 
tevékenységekbe, hiszen egy misszió csak pár hétig tart, de az 
itthoni munka egész évben zajlik. Elsősorban segíteni szeretnék, 
megismerni a kultúrájukat, az országukat az már csak egy ráadás. 
Szerintem fontos, hogy ne csak a hazánkban, hanem olyan 
területeken is segítséget nyújtsunk, ahol erre talán még nagyobb 
igény van.

Mit üzennél azoknak, akik szeretnének önkénteskedni? Hol van 
erre lehetőség, mi a feltétele?
R: Szerintem, aki érez magában hajlamot az önkénteskedésre, 
az mindenféleképpen tegye meg. Sok civil szervezet örömmel 
fogadja az önkénteseket. A Szívemben született Afrika Egyesület 
egy budapesti szervezet, így elsősorban a környéken élők tudnak 
jobban belefolyni a mindennapokba, hiszen a legtöbb esemény is 
a városban kerül megrendezésre.

Aki más módon segítene, hogyan teheti?
R: A szervezet alapvetően tartós segítségnyújtást szeretne 
nyújtani a működési területein. A gyerektámogatási program 
keretében a támogató szülő egy rendszeres havi adománnyal tud 
támogatni egy gyereket, aki ennek segítségével iskolába tud járni 
(ugyanis Ugandában nincs ingyenes közoktatás). Az iskolában a 
gyerekek pedig nem csak oktatásban részesülnek, de napi kétszer 
ételt is kapnak, figyelnek a higiéniai szükségletekre. Ez egy remek 
lehetőség, hogy a gyerekeknek lehessen rendes gyerekkoruk, és ne 
a földeken dolgozzanak naphosszat.

Mik a további terveid?
R: A misszió után is szeretném a továbbiakban is kivenni a 
részemet a szervezet életéből, az itthoni feladatokból. Hiszen 
most egy csodálatos utazás részese lehetek majd, de a 
jövőben sem áll meg a munka. Egyébként javaslom megnézni a 
Szívemben Született Afrika blogját, hírlevél is van érdekes Afrikával 
kapcsolatos témákban. Valamint a facebook oldalon a mostani 
misszió kapcsán is több poszt kikerült.

Köszönöm, hogy időt szakítottatok Rám! Kitartást és nagyon jó 
egészséget kívánok Nektek ehhez a nemes munkához! A riportunk 
óta a lányok szerencsésen megjárták missziós útjukat. Remélem 
egyszer kis városunkban személyesen is hallhatjuk a lányoktól 
hogy milyen volt a küldetésük Ugandában.

Jánvári-Tar Nikoletta

ÜNNEPVÁRÓ FORGATAG

December 9-én szombaton Ünnepváró forgatagra vártak 
kicsit és nagyot az Ibrányi László Művelődési Központ és 
Könyvtár melletti parkolóba, ahol karácsonyi ajándékok, 
szemet gyönyörködtető kézzel készült alkotások, házi 
készítésű finomságok várták az érdeklődőket. A nézelődés 
és vásárlás mellett jutott idő egy kis beszélgetésre a 
lapcsánka, a sült kolbász, a forró tea és forralt bor mellett.

Román Ágnes

NYÍR-WETLAND
VÁRMEGYEI I. OSZTÁLY SORSOLÁS
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Szabó P. Judit, művésznevén Jucus a 2000-es évek elején 
kezdte karrierét és okozott sok fiatalnak emlékezetes 
pillanatokat zenéivel. Azóta DJ partnerével készített 
bulizós számai mellett most élőzenekarban is kipróbálja 
magát. Célja, hogy a zene által minél többet adhasson 
közönségének.

Honnan indult a zene iránti szereteted?
Már gyerekoromban nagyon szerettem énekelni. A 
szomszédok mai napig emlegetik, hogy már ötéves 
koromban is Zoltán Erikát énekeltem a hintában ülve. 
Ennek a szeretetnek a kialakulásában közrejátszottak 
a nagytestvéreim rendszeres esti altatódalai. Aktívan 
énekelni a gimnáziumban kezdtem el, és szinte mindig 
állandó fellépő voltam az iskolai rendezvényeken. 2000 
májusában megalakult városomban, Ibrányban a Rétközi 
Ifjúsági és Kulturális Egyesület, melynek szintén tagjává 
váltam. Ettől a ponttól kezdve városi rendezvényeken is 
részt vettem más tehetséges fiatalokkal együtt. Énekes 
karrierem magasabb színvonalra emelése 2004-ben 
történt meg, amikor elkezdtem DJ Szatmárival közösen 
tevékenykedni. 

Miután meglépted ezt a lépcsőfokot, milyen visszajelzések 
érkeztek a közönség és a szakma felől?
Úgy gondolom, hogy leginkább a közönség igazolhatja 
azt, ha jó vagy ebben a szakmában. Karrierem során 
lehet, hogy vétettem hibákat, de mindig szívből jött 
az éneklés, ezt pedig a hallgatóim is érzékelték. Már 
a városi rendezvényeken történő fellépéseim után is 
nagyon sok szeretetet kaptam, amiből aztán töltekezni 
tudtam a későbbiekben. A párosunk megalakulásával 
új dalokat adhattam elő, mint például az Égess el vagy 
a Száz évet várnék rád. Ezeket országszerte játszották a 
rádiók, amiből aztán jöttek a fellépések, ahol szintén nagy 
szeretettel fogadtak minket. 

Hogyan kezdődött Dj Szatmárival a közös karriered? 
Mikor született meg a művészneved?
A DJ Szatmárival teljesen véletlenszerűen találkoztam. 
Rekedtes hangú énekesnőt keresett maga mellé, és egy 
kedves közös ismerősünkhöz, Timkó Jánoshoz ment 
el stúdiófelvételre. Először egy másik lánnyal vette 
fel az Égess el című számot, de nem volt vele teljesen 
elégedett. Ekkor jöttem én a képbe, amikor barátunk azt 
javasolta neki, hogy hallgasson meg engem. Elmentem, 
felénekeltem a dalt, akkor még nem tudva, mi fog ebből 
kisülni. Miután elkészült a CD, és közös megállapodással 
társakká váltunk DJ Szatmárival, jött a kérdés, hogy mit 
is írjunk rá a művésznevemként. Ekkor János megszólalt, 
hogy hát mi mást, Jucust – hiszen ő így hívott engem. 
Ezután rajtam ragadt a név. 

Akkoriban sokan mondták, hogy a Jucus olyan parasztos 
és szabolcsias – ami részben igaz, mert mind a ketten 
Szabolcs-Szatmár-Bereg megyéből származunk –, 
nekem viszont tetszett. Mivel nem tartották eléggé 
trendinek, kitaláltak nekem egy olyan nevet, hogy JCU. 
Még egy CD is megjelent, ahol ez volt feltüntetve. Hála 
istennek, ekkorra már a közönség Jucusként szeretett 
és ismert, így nem akarták elfogadni az új megnevezést. 
Maradtunk tehát az eredeti névnél. 

A Száz évet várnék rád és az Égess el című dalaitok 
nagy sikereknek örvendenek, többmilliós megtekintések 
vannak rajtuk. Sokan a mai napig szeretik, örök 

buliszámokként emlegetik őket. Milyen érzés hallani 
ezeket?
Elmondhatatlanul jó érzés. Azért is mosolygok ezen a 
kérdésen, mert sokszor szokták azt mondani, hogy hú, a 
te zenéiden nőttem fel. Ilyenkor teljesen ledöbbenek, hogy 
úristen, milyen öreg vagyok. De belegondolva ez valóban 
így van. Sok felnőttel találkozom, akik járnak retró buliba 
hozzánk, és mesélik, hogy régen még kisgyerekekként 
voltak a koncertjeinken. Kapom a videókat közelebbi 
ismerősöktől is, hogy nincs szinte olyan buli, ahol ne 
szólalna meg a Száz évet várnék rád. Ezek egytől egyig 
kedves visszajelzések, amiknek nagyon örülök.

Kisfiad születése miatt elmentél egy rövidebb szünetre. 
Milyen volt ez az időszak számodra?
Életem egyik legboldogabb időszakának mondhatom 
ezt. Sokat vártam erre a csodára, és amikor megérkezett, 
nagyon hálás voltam érte Istennek. Nem is gondoltam 
volna, hogy én, aki mindig száz fokon pörögtem és 
mindennap dolgoztam, le fogok tudni ilyen szinten 
lassítani. A városi tevékenységeim, a fellépések, a 
munka nonstop lefoglalt, így az elcsendesedés kicsit 
lehetetlennek tűnt. Az, hogy édesanyává váltam segített 
megnyugodni, és teljesen át tudtam magam adni ennek 
az életformának. Persze ez mind nagyon jó érzéssel tölt 
el, de egyben érdekes is számomra, hogy rövid idő alatt is 
mennyit változik az ember.

Hogy érzed, ezzel a szünettel nehezebb lesz visszatérni? 
Az anyai kötelezettségeid mellett mennyire tudod újra 
felvenni az említett pörgős életet?
Biztosan nagyon nehéz lesz, bár a családom maximálisan 
mellettem áll és mindenben segít. Egy új DJ-vel, Pázmány 
Lászlóval, művésznevén DJ Pázzal folytatom a munkát, 
aki megkeresett azzal, hogy felénekelném-e a dalait – 
nagy örömmel mondtam igent neki, hiszen azt hittem, 
ezen a ponton vége szakad a karrieremnek.

Persze a gyermekem az első és nem csinálnék semmit 
másként, de boldog vagyok, hogy zenésztársam 
segítségével újraindíthatjuk a karrieremet. Nyilván a 
fellépéseinken a DJ Szatmárival készített közös dalok 
is megszólalnak majd, de készülnek újak is. Az éjszakai 
fellépések még nem indultak be, mégis kicsit aggódom 
miattuk, hiszen ezeken az alkalmakon a gyermekemtől 
távol leszek. Az viszont megnyugtat, hogy már nagyobb a 
baba, így bízom benne, hogy jobban fogja viselni, ha nem 
leszek vele.

Van most egy új formáció, a 4484, aminek te is tagja 
vagy.  Mi volt a megalapítás kiindulópontja?
Az ötlet a polgármesterünk fejéből pattant ki, aki 
zenekarunk tagja is. Városunk harmincéves évfordulójának 
alkalmából szerette volna, ha mi, helyi művészlelkek 
összeállnánk egy zenekarnak, és meglepnénk a város 
lakóit. Ennek a felkérésnek nagyon örültem, mivel itt 
mégis csak egy élő zenekarról beszélünk, ami egy 
teljesen más irány, mint amiben eddig próbálkoztam. Itt 
igazi csapatmunkára van szükség, és a színpadon állni is 
teljesen más, mint amikor egyedül vagyok. Örülök, hogy 
az augusztusi koncertünk sikere miatt mindenki várja a 
folytatást. Emiatt úgy döntöttünk, hogy együtt maradunk, 
és mindenképpen szeretnénk tovább zenélni. Érkeztek is 
már felkérések, de mivel mindannyian polgári szakmákkal 
is rendelkezünk és családos emberek vagyunk, nehéz 
összehangolni a próbák időpontjait.

ÉNEKELNI ÉS MINÉL TÖBBET ADNI
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A továbbiakban maradtok-e a feldolgozások terepén 
vagy megpróbálkoznátok saját dalok írásával is?
A sikerek után a fiúk elhatározták, hogy igen, jó lenne 
saját dalokat is írni. Puskás Gyula, a basszusgitárosunk 
már gondolkozik a szövegen. A zeneszerzést, dallamot 
pedig valószínűleg Kulcsár Sándor a billenytyűsünk 
fogja elvállalni. Amíg ez folyamatban van, maradunk a 
feldolgozásoknál. Az én ötletem például a következő 
koncertünkre, hogy dolgozzuk fel a Parno Graszt Már nem 
szédülök a fényben című dalát. A srácok nem zárkóztak 
tőle el, emiatt én is megtanultam a kedvükért a Kopasz 
kutyát, amit Deák Bill Gyula és a Hobo énekel. Tankcsapdát 
is miattuk kezdtem hallgatni – eddig nem tartottam az 
én világomnak, de most már jobb véleménnyel vagyok 
a zenéikről. A közös munkánk során megismerhetjük 
egymás zenei ízlését, és jó érzés, hogy azoknak az 
összegyúrásából, valami újat tudunk létrehozni.

Milyen a közös fellépés a zenekarral? Hogyan éled meg a 
színpadi jelenlétet?
Egyedül a színpadon teljesen más energiákat tudok 
átadni, mint együtt, csapatosan. Az is érdekes, hogy én 
vagyok az egyetlen hölgy tag a zenekarban, és a korábbi 
tapasztalataimból adódóan a fiúk meglepődnek azon, 
hogy mai napig van egy természetes lámpaláz bennem 
színpadra lépés előtt. Szoktak is kacagni rajtam, de 
közben ők is ugyanúgy izgulnak. Úgy gondolom, hogy ha 
valamit adni akarsz, akkor izgulni is fogsz. Hiszen, ha ez 
az érzés már elmúlna, akkor rutinszerűnek élném meg a 
koncertezéseket. Sokszor mondtam is, hogy ha már ez 
az izgalom nem lesz meg bennem, akkor lehet, inkább 
abba is hagyom, mert onnantól kezdve ez számomra már 
nem szívből fog jönni. A legjobb érzés mai napig, amikor 
felmegyek a színpadra, és még picit érzem a pillangókat a 
gyomromban, de ahogy megérzem a közönség szeretetét, 
úgy vetkőzöm le magamról a gátlásokat, és nyílok ki az 
előadásom során.

Ha van jövője ennek a formációnak és DJ Pázzal is 
aktívan tevékenykedtek, milyen célok vannak előtted, 
amiket szeretnél elérni?
A legfőbb cél, hogy visszatérjek, és ugyanolyan 
szeretettel fogadják ezt a párosunkat, mint a régit anno. 
Illetve jó lenne a 4484 zenekarban is részt venni, és 
minél szélesebb körben megismertetni az emberekkel 
magunkat, hogy megajándékozhassuk őket a zene 
szépségeivel. Grandiózus célok ezeken kívül nincsenek – 
énekelni szeretnék. Minél többet adni, teljesen mindegy, 
hogy húsz embernek, száznak, ezernek vagy tízezernek.

Megjelent a mediagrund.unideb.hu weboldalon.

Orosz Emese Laura

KIS EGYESÜLET,
ÚJABB NAGY EREDMÉNYEK!

Kecskeméten, a BÁCSVÍZ KVSC szervezésében rendezték 
meg 2023. december 15. és 17. között az V. Cikluszáró 
Úszóversenyt "A" kategóriás versenyzők részére, ahol 
az ibrányi Magnetic Úszósport Egyesület tagjai a 13 
egyesületet felvonultató rendkívül erős mezőnyben 1 
arany-, 2 ezüst- és 1 bronzérmet hozhattak haza!

A felkészítő edző: Turóczy Róbert. A csapat tagjai: Hegedüs 
Petra, Szabó Regina, Varga Hanna, Ignácz Bence, Puskás 
Bendegúz és Tóth András. Szép volt srácok, Hajrá Magnetic!

A csapat ezúton is köszöni Ibrány Város Önkormányzatának 
támogatását!

Puskás Gyula
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Az ibrányi gyerekek – kicsik 
és nagyok – tizenhárom éven 
át tanulhatták a klasszikus 
balett, a jazz balett, a showtánc 
és a kortárs tánc alapjait a 
Gold Dance Group tánccsoport 
tagjaként az Ibrányi László 
Művelődési Központ, Könyvtár és 
Sportcentrum színpadán. Ez idő 
alatt láthattuk őket szinte minden 
városi rendezvényen, évenkénti, 
színvonalas táncgáláikon, 
illetve országos és nemzetközi 
versenyeken is. Szanyi 
Annamáriát, a Gold Dance Group 
tánccsoport vezetőjét kérdeztem 
az elmúlt évekről és a jövőbeli 
terveiről.

Kedves Annamária! Biztosan tudom, hogy pályád során már 
számtalan tanítvány szívét sikerült megérintened tehetségeddel 
és tánctudásoddal. De, hogy indult a te utad? Hogy talált rád a 
tánc?
Mindig is táncos vagy divattervező akartam lenni. Nagymamám 
varrónőként dolgozott, mellette ruhákat terveztem, ő pedig 
megvarrta őket. Apukám hosszú időn keresztül táncolt, így 
szerintem a tánc szeretete az tőle jött. Mindig is szerettem 
táncolni, de egészen középiskolás koromig egyáltalán nem volt 
rá lehetőségem.  Táncművészeti szakközépiskolába jártam, ahol 
sok-sok stílus mellett főképp néptáncot tanultam. Az iskola 
elvégzése után az Ukrán Állami Népi Együttessel bejártuk egész 
Ukrajnát, illetve más országokat is. Fél évig volt lehetőségem 
Kínában is táncolni, itt ismertem meg Szabit, majd Szabina 
megszületése után levelezőn végeztem el az egyetemet.

A néptáncot a mai napig imádom, de valahogy mindig éreztem, 
hogy nekem más az utam. A balett és a modern tánc ötvözése 
mindig sokkal közelebb állt a szívemhez. Az a stílus, amit most a 
gyerekeknek átadok, a fejemből jön, ezt én sosem tanultam, saját 
magam fejlesztettem és fejlesztem ma is.  

Táncos karriered mellett már a korai években tánctanárként 
helyezkedtél el. Mi a Gold Dance Group születésének története? 
Már évek óta Magyarországon éltünk, amikor felhívott egy volt 
kolleganőm, hogy van egy húsz fős csoportja Ibrányban, és 
hogy át tudnám-e őket venni. Akkoriban nagyon sok munkám 
volt, de úgy voltam vele, megnézem, aztán majd eldől. És hát 
természetesen behúzott az egész. Valójában azt nem tudom, 
hogy a Gold Dance Group név honnan jött. Néha vannak olyan 
ötleteim, amiket sehogy sem tudok megmagyarázni, egyszerűen 
csak jönnek, és így volt ez a csoport nevével is. 

Tizenhárom éven át vezettél csoportokat Ibrányban. Hogyan 
tekintesz vissza erre az időszakra? 
Szép időszak volt nagyon. Még mindig nem zártam le teljesen. 
Úgy érzem, Ibrány valahogy mindig ott lesz mellettem. A mostani 
jótékonysági koncerten is rengeteg ibrányi volt, illetve még most is 
sokan járnak be onnan táncolni. Ez a mai világban nem kis dolog, 
hiszen nagyon sok költséggel jár, de a szülők nagyon támogatóak, 
én pedig nagyon hálás vagyok.

Szerintem a siker az nagyon kétoldalú, nem csak rajtam múlik, 
hiszen, ha a gyerek nem akarja, nem olyan a hozzáállása, akkor 
akár a fejemen is állhatok, semmi sem fog sikerülni. Mindig is 
mondtam, hogy Ibrányban szerintem minden gyerek tehetséges, 
életemben nem találkoztam annyi tehetséges gyerekkel, mint ott.

A Gold Dance Group tánccsoport rendszeres résztvevője a hazai 
és nemzetközi táncversenyeknek is. A csoport számos díjban 
és szakmai elismerésben részesült az évek során. Mire vagy a 
legbüszkébb? 
Minden díjra büszke vagyok. Már nem is tudom, hány díjunk 
és hány kupánk van összesen, egyszer tényleg jó volna 
összeszámolni. Minden koreográfiaban sok munka van, így, ha 
egyszer is megdicsérik, ha egyszer is sikerül valamilyen díjat 
kapnunk egy-egy munkánkkal, az nagyon sokat jelent. Büszke 
vagyok nagyon a világbajnokságon nyújtott teljesítményünkre. 
Ott kicsit kakukktojásként indultunk, mégis elismertek bennünket, 
első helyen végeztünk, ez egy nagyon nagy szakmai elismerés 
volt.

Múlt decemberben egy színvonalas jótékonysági gálával 
örvendeztettétek meg a nyíregyházi közönséget, a műsorból 
befolyt összeget pedig a Jósa András Oktatókórház 
gyermekosztályának ajánlottátok föl. Ezúton is szívből gratulálok 
a nemes cselekedethez! Milyen terveid vannak a jövőre nézve?
Akkor ott nem tudtam elmondani, mit érzek, nem találtam a 
szavakat, de most már tudom, hogy nagyon büszke vagyok az 
emberekre. Természetesen most is elsősorban a szülőknek 
vagyok hálás, hiszen a közönség fele belőlük tevődött össze.  Ami 
viszont számomra nagyon meglepő volt, és nagyon jól esett, hogy 
teljesen idegenek is eljöttek. Nem ismertek minket, nem tudhatták, 
mit látnak majd, milyen minőségű produkciókat, mégis eljöttek, 
mert segíteni szerettek volna. Szerintem nagyon ritka az ilyesmi. 

Mindenképp szeretném, ha jövő decemberben újra megrendezésre 
kerülne a jótékonysági koncert, később pedig hagyománnyá 
válna.  Célom még ebben az évben, hogy újra eljussunk a 
világbajnokságig, hiszen szeretnénk újra bizonyítani, ahogy 
természetesen kisebb, környékbeli versenyeken is jelen leszünk.

Nagyon köszönöm az interjút Annamária! És szívből kívánok még 
nagyon sok sikert a Gold Dance Group számára!

Együd Rebeka

MINDEN DÍJRA BÜSZKE VAGYOK
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AZ ŐSZI IDŐJÁRÁSRÓL - BEFEJEZŐ RÉSZ

SZÉLVIHAROK, KORA ŐSZI FAGYOK

A kora őszi időszak legtöbb évben szélcsendes, napfényes, 
derült szokott lenni, viszont a késő őszi időszakban azonban 
megjelennek a heves szélbetörések. Hazánkat a nyári 
hónapokban nem érik el a sarkvidékről származó légtömegek. 
A nyári szélviharok csakis az atlanti-óceáni levegővel 
árasztanak el bennünket, az őszi szélviharok viszont már 
sarkvidéki eredetű légtömegeket is sodorhatnak hozzánk. 
Tartamuk időként azonban négy-öt napig vagy még tovább 
is elhúzóhat. A sarkvidéki légtömeg természetéhez tartozik, 
hogy az érkezése idején még néhány fokkal fagypont feletti a 
hőmérséklet  ugyan, de a  szél lecsillapodása, megnyugvása 
után rendszerint fellépő csendes, derült éjszakákon -az 
éjszakai hőkisugárzás következtében- további lehűlés 
következi be. Ez a magyarázata annak, hogy a fagyok nem 
követik azonnal a hideg szélbetörések fellépését, hanem csak 
a megjelenésük utáni második éjszakán alakulnak ki, vagyis 
bekövetkeznek az első kora őszi fagyok. Ezt a légköri állapotot 
tapasztalhattuk 2023. október 15-16-án.

TARTÓS,  CSENDES  ESŐK, ZIVATAROK

Ha egy hideg légbetörés lezajlása után a felső légrétegben 
déli légáramlás jeleni meg, amely melegebb levegőt 
szállít, miközben a felszín felett még a hideg levegő foglal 
helyett, ekkor következnek be a tartós esőzések. Az enyhe 
légtömegek származhatnak a Földközi-tenger vidékéről 
vagy a szubtrópusi területekről is. Az alsó hideg és a felső 
meleg légtömeg összetalálkozása következményeként óriási 
felhőzet (rétegfelhő) képződik, melyből  nagy kiterjedésű, 
hosszan tartó  csendes esőzés jöhet létre, az úgynevezett 
meleg időjárási front alakul ki.

Az őszi eső napokon át hullhat, és jelentős 
csapadékmennyiséget szolgáltathat. Ebből az őszi alacsony 
hőmérséklet miatt csak nagyon kevés párolog el a légkörbe, 
mert az elpárolgás erőssége a hőmérséklettel arányos. 
A lehulló terjedelmes víztömegek túlnyomó része a talaj 
mélyebb rétegeibe szivárog le, ahol pedig a talaj nem fogadja 
be, ott a víz a felszínen elfolyik, bejut a patakok és folyók 
medrébe.

Egyébként az őszi csendes, tartós esőzések miatt távolról 
sem szabad panaszkodnunk, mert óriási jelentőségük van 
a mezőgazdaság kellő vízellátás szempontjából: a talajban 
olyan vízkészletet halmoznak fel, amelyeket a növények a 
következő termelési évben fognak felhasználni és meghálálni. 

Hazánkban a zivatarok legnagyobb része késő tavaszi és 
nyári hónapokban, május és augusztus közt fordul elő. 
Néhány elszórtan fellépő zivatar még ősszel is kialakul. Ezek 
mindig a visszamelegedési időszakok végén következnek 
be, mégpedig akkor, amikor a meleg légtömegek uralmát egy 
hideg beáramlás szünteti meg. Kivételesen ezek a zivatarok 
még jégesővel is járhatnak, de e késői jégesőnek az a jellemző 
vonásuk, hogy gyengén fejlettek és nem sok kárt szoktak 
tenni a mezőgazdaságban.

Az év legutolsó zivatarjai általában október elején vagy 
közepén szoktak kialakulni. A novemberi zivatarok már az 
úgynevezett téli zivatarok csoportjába tartoznak, és csak 
egészen kivételes időjárási években fordulnak elő.

Hazánk a mérsékelt éghajlati övben helyezkedik el, ahol négy 
évszakot (tél-tavasz-nyár-ősz) különböztetünk meg, melyek 

hosszú időn keresztül -kisebb ingadozástól eltekintve- 
jellemzőjüket megtartva, szinte szabályos ritmusban 
követték egymást. Az utóbbi években azonban gyakran 
tapasztalhatjuk, hogy az átmeneti évszakok igen rövid ideig 
tartanak vagy nem is jelentkeznek.  Átmenet nélkül jutunk 
télből a nyárba vagy nyárból a télbe. 

Az időjárásban történt jelentős változások okairól eltérő 
vélemények alakultak ki. Számos tudományos kutató szerint 
a klímaváltozás következménye az évszakok szabályos 
váltakozásának zavarai. Mások szerint: az évszakok évi 
menetében midig is voltak kisebb-nagyobb eltérések (rövid 
volt a nyár, meleg volt az ősz, enyhe volt a tél stb.), amelyeket 
a hozzánk érkező légtömegek fizikai adottságainak változásai 
idéznek elő. E felvetés indokolja, hogy néhány szó ejtsünk 
a meleg és a hűvös őszök gyakoriságáról. Vizsgálódásunk 
alapját egy 65 éves meteorológiai megfigyelési adatsor adja. 
A sorozatból megállapítható, hogy 47 meleg ősz volt, hűvös 
csak 18, az összes eseteknek kevesebb, mint harmada. 
Nagyon hideg őszök csak nagyon ritkán fordulnak elő, 
egy-egy hűvösebb ősz 4-6 évenként jelentkezik, nem túl 
nagy hőmérsékleti eltéréssel. A melegebb és a hűvösebb 
őszök váltakozását elsősorban az észak-atlanti ciklon, 
az úgynevezett izlandi-minimum és az atlanti óceáni 
szubtrópusi anticiklon, az úgynevezett azori maximum 
eltérő hatása alakítja. Az izlandi minimum csapadékra hajló 
légtömegeinek a gyakori jelentkezése hűvös őszi időjárást, az 
azori maximum meleg, száraz levegőjének az uralomra jutása 
meleg ősz kialakulását idézi elő hazánkban. 

Az ősz 2023. évben az évszakos átlagnál jóval melegebb, 
csendesebb volt. Ez annak köszönhető, hogy a magasnyomású 
központ gyengülésével az óceáni térségben örvénylő ciklonok 
hatása hazánkban is egyre jobban érvényesülhetett. A levegő 
hőmérséklete sokévi átlagnak megfelelően alakult, 10-15 
fokos napi értékek voltak a jellemzőek, a késő őszi időszakban 
azonban több helyen a napi maximum elérte a 27-300C 
is. Eközben az éjszakák hőmérséklete jelentős mértékben 
csökkent, s fagy is jelentkezett hajnalonként. A meleg- és a 
hidegfront gyakori ütközésének következtében számottevően 
növekedett az esős napok száma. 

Dr. Kormány Gyula
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Gyermek neve: 
  
Lukács Nimród
Szilágyi Botond
Dajka Linett
Tóthszegi Zalán
Sebők Medox
Fejes Csilla
Asztalos Medárd
Vécsi Vivien Léna
Tóth Zorka
Balogh Alisa
Csoma Benedek
Kiss Demir
Tóth Lilien
Balogh Róbert
Kiss Dominik

Anyja neve:

Csurka Kinga
Szász Edina

Kecsmár Júlia
Kovács Magdolna

Tóth Amanda
Csadek Csilla

Mátyás Adrienn
Kató Tímea

Kalderák Emese
Balogh Linett

Majoros Melinda
Kiss Mária

Rostás Elvira
Dániel Renáta

Talpas Alexandra

SZÜLETTEK

Piskóti János
Revák Józsefné (Szilágyi Mária)
Gerák Jánosné (Tóth Gizella)
Kazup Istvánné (Csomós Katalin)
Gégény Ferenc
Horváth Mária
Szabó Imréné (Nagy Amália)
Szabó Imre
Teráz László
Szász Józsefné (Fekete Ilona)
Molnár Ferenc
Ferenczi György
Tóth Sándor
Csilya János
Kántor Sándorné (Varga Erzsébet) 
Szilágyi Lajos
Horváth Istvánné (Csercsa Irén)
Pásztor Gyula
Balázsi Sándor

Bercsényi utca
Nefelejcs utca

Nagy Imre utca
Katona József utca
Kossuth Lajos utca

Rózsa utca
Vasvári Pál utca

Lehel utca
Szőlő utca

Ibrányi László utca
Kertváros

Árpád utca
Alkotmány utca
Nagy Imre utca

Petőfi utca 
Béke utca 

József Attila utca
Tölgyes utca
Szegfű utca

MEGEMLÉKEZÉS
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„Csak az idő múlik, feledni nem lehet.
Szívünkben örök a fájdalom és a szeretet!” 

Fájó szívvel emlékezünk
Gégény Józsefné

Szül.: Kiss Ilona 
halálának 8. évfordulóján.

Szerető családja

Béres Alexandra - Kozma Szabolcs
Horváth Gyula - Horváth Erzsébet

HÁZASSÁGOT KÖTÖTTEK

**********
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„Hirtelen halálod megtörte szívünket,
Örökké őrizzük drága emlékedet.
Kegyetlen volt a sors, hamar elvitt tőlünk,
De a szíved emléke örökre itt marad kötöttünk.” 

Fájó szívvel emlékezünk
Kiss István

halálának 2. évfordulójára.

Szerető családja

„Volt valaki, kiért átsírok sok éjszakát,
Volt valaki, kit nem pótolhat senki más,
Volt valaki, kit mindennél jobban szerettem,
Volt valaki, kiért odaadtam volna az életem!” 

Mély fájdalommal emlékezünk
Kiss István

halálának 2. évfordulójára.

Köszönet mindazoknak, akik emlékét szívükben őrzik.

Szerető édesanyja, húga és családja

„Ott pihentek, ahol nem fáj semmi,
A nyugalmatokat nem zavarja senki.
Éltetek elszállt, mint a virág illat,
De emléketek ragyog, mint a fényes csillag.” 

Fájó szívvel emlékezünk
Gégény István

(1949-2006)
halálának 18 éves évfordulóján, és

Gégény Ferenc
(1943-2014)

halálának 9 éves évfordulóján.

Köszönet mindazoknak, akik emléküket szívükben őrzik.

Szeretteik

MEGEMLÉKEZÉS
„Nélküled már semmi sem olyan, mint régen.
Fájó könnycsepp lettél mindnyájunk szívében.
Idézzük szavaid, tetteid, emléked.
Szerettünk, szeretünk, nem feledünk Téged.” 

Fájó szívvel emlékezünk
Imre László

halálának 12. évfordulójára.

Szerető Feleséged, Lányod és családja
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„Csendes áhitat leplezi az éveket,
hűvös szél fut végig a temető felett.
Kegyelet, emlék, s kőbe zárt fájdalom,
mit takar a sír,…elmondani nem tudom.” 

Soha el nem múló fájdalommal emlékezünk
Trencsényi Ferenc

halálának 11. évfordulóján.

Szerető családja

„…Csak még egyszer hallanám a hangját,
Csak még egyszer magához ölelne…
Megköszönném gondoskodását,
Ha még egyszer esélyem lenne…”

Mély fájdalommal emlékezünk drága édesapám, nagyapám
Zsiros István

99. születésnapján,
halálának huszonkettedik évfordulójára.

.
Lánya, unokája

„Ember az elmúlást felfogni képtelen.
Szülők nélkül élni micsoda gyötrelem.” 

Örök szeretettel és soha el nem múló fájdalommal
emlékezünk Drága Szüleinkre

Szabó Gyula
(1931-2020)

3 éves
Szabó Gyuláné

(szül.: Mátyás Jolán)
(1931-2020)

16 éves évfordulóján.

„Az élet elmúlik, de az emlékek élnek,
amíg élünk, őrizzük őket.”

Örökké bánatos gyermekeik és családjaik

„Néha olyan, mintha mögöttem állnál,
Hogy megforduljak csak arra várnál!
Néha olyan, mintha megfognád a kezem,
Akkor úgy érzem, hogy itt vagy velem.”

Mély fájdalommal emlékezünk 
drága édesanyám, nagymamám

Zsiros Istvánné
(szül.: Hruska Jolán)

halálának tizenegyedik évfordulójára.
.

Lánya, unokája

**********

**********

„Elmentél egy végtelen hosszú útra,
melyről visszanézni lehet, de visszajönni soha. 
Hazafelé nem építenek utat.
De ha mégis lenne egy irány, amely otthonod felé 
mutat ugye hazajönnél?
Visszahozna a szeretet, letörölnéd arcunkról az érted 
hulló könnyeket.” 

Soha el nem múló fájdalommal emlékezünk
Fuziák András

halálának 5. évfordulójára.

Szerető felesége, fia, lánya, veje és unokája Bence

„Úgy láttad az életet, mint senki más.
A sors útját úgy jártad, mint senki más.
Minket úgy szerettél, ahogy már nem lehet, 
mert az ember egyedi, s pótolni nem lehet.” 

Fájó szívvel emlékezünk
Gönczi Mihály

halálának 10. évfordulóján.

Szerető felesége és gyermekei
**********

MEGEMLÉKEZÉS



Kovács Réka Lilla
19 éves

Réka az Ibrányi Református Óvoda, Általános 
Iskola, Gimnázium és Kollégium végzős tanulója. 
Már évekkel ezelőtt eldöntötte, hogy érettségi 
után a Debreceni Egyetem villamosmérnök szakán 
folytatja tanulmányait. Szabadidejét tanulással és 
sportolással tölti. 


